
 *درة فلسطين

 ! ♥ الطِيبَه ؛ هِيَ أجمَل مَا يتركهُ الإوسَانِ فِي قُلوبِ الأخَريهِ

LECTURE 4 

Review and practice  

Main Parts of an Essay  

 
1. An essay has three main parts: an introduction, a body, and a conclusion.  

- The introductory paragraph consists of two parts: a few general statements to attract 

your reader's attention and a thesis statement to state your main idea. A thesis statement 

may also name the major subdivisions of the topic, and it may indicate how you will 

organize the essay.  

- The body of an essay discusses the subtopics, one by one. It contains as many 

paragraphs as necessary to explain all subtopics.  

- The concluding paragraph reminds your reader of what you have said. In it, you 

summarize your main ideas or paraphrase your thesis. You may also make a final 

comment on the topic for your reader to remember.  

2. Use the logical division of ideas pattern to divide a topic into separate paragraphs.  

3. Link paragraphs with transitions; that is, show how one paragraph is related to the next 

by using appropriate transition words, phrases, or clauses.  

4. Prepare an outline to organize your ideas before you begin to write.  

**** 

: الأجزاء اىشئيسيح ىيَقاه 

 .المقذٍح والجسٌ والخاتمح : المقاه يتنىُ ٍِ ثلاثح أجزاء سئيسيح  -1

 وأطشوحح اىثياُ تثين ,تياّاخ ػاٍح لجزب اّتثاه اىقاسئ : يتنىُ ٍِ جزئين : المقذٍح  -

 .اىتقسيَاخ اىشئيسيح ىيَقاه ويثين ميف سيتٌ تنظيٌ المقاه 

 ..يناقش المىاضيغ اىفشػيح : جسٌ المقاه  -

 تنتة فيها اىتؼييق الاخير , و ييخض اىفنشج اىشئيسيح ,تزمش اىقاسئ بما قيتو : الخاتمح  -

 .الخاص تل ػيً المىضىع 
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 .استخذاً اىتقسيٌ المنطقي ىلأفناس ىتقسيٌ المىضىع ىفقشاخ ٍنفصيح  -2

 ,ػثاساخ الاّتقاه )تثين ميفيح ستط فقشج تأخشي تاستخذاً الأدواخ المناسثح : ستط اىفقشاخ  -3

  .(اىششوط 

 .اػذاد المخطط اىتفصييي ىتنظيٌ افناسك قثو تذايح اىنتاتح  -4

 

introductory  

Paragraphs  

Step 1 Read each of the following sets of sentences. When put in the correct order, they 

will form introductory paragraphs.  

Step 2 Write each paragraph, beginning with the most general statement first.  

Then add each sentence in the correct order until the introduction becomes more specific. 

Write the thesis statement last.  

Step 3 Identify the type of introduction (funnel, dramatic/interesting/funny story, 

surprising statistics, historical). 

 

.  يصثح شنو فقشج المقذٍح , ػنذ وضؼها في اىترتية اىصحيح ,قشاءج مو ٍِ مجَىػاخ الجَو : الخطىج الأولى 

وتؼذ رىل اضافح الجَو تاىترتية اىصحيح والادخاه . تذايح ٍِ اىثياُ اىؼاً الأوه ,متاتح مو اىفقشاخ : الخطىج اىثاّيح 

.  متاتح قائَح أطشوحح اىثياُ ,يصثح أمثش تحذيذاً 

.... تحذيذ ّىع المقذٍح : الخطىج اىثاىثح 

 

 

  1. Funnel Introduction 

2. Dramatic, Interesting or funny story 

3. Surprising Statistics or Facts 

4. Historical Background 

Remember : 

4 types of Introduction 


